
PROTOKÓŁ NR V/2019 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 lutego 2019 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3. Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
6. Mecenas – Anna Soja 
7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
8. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
9. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski 
10. Pracownik GOK – Kinga Trubicka-Czapka 
11. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Maria Janusz 
12. Wicedyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie – Witold Wałaszewski 

Radni nieobecni: Leśniewski Witold, Krycki Adam, Szerlowski Mateusz. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przekazania do zaopiniowania do organu regulującego projektu "Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska", 

b) przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie 
inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 2018, 

c) uchylenia uchwały nr III/26/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 grudnia 
2018 r. w sprawie powołania Komisji Statutowej, 

d) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

e) zmiany uchwały nr XXXV/295/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24 stycznia 
2018 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych gminnych, 

f) Regulaminu korzystania z infrastruktury turystycznej zlokalizowanej nad jeziorami i rzeką 
Słupią, stanowiącej własność Gminy Dębnica Kaszubska, 

g) zmiany uchwały nr XXVI/207/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 marca 
2017 r. w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju, 



h) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska, a także granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska na okres od dnia 1 września 2019 r., 

i) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego, 

j) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok, 

3. Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z działalności międzysesyjnej: 

a) Komisja Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisja Kultury i Oświaty, 

c) Komisja Rewizyjna, 

d) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przekazania do zaopiniowania do organu regulującego projektu "Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska", 

b) przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie 
inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 2018, 

c) uchylenia uchwały nr III/26/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 grudnia 
2018 r. w sprawie powołania Komisji Statutowej, 

d) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

e) zmiany uchwały nr XXXV/295/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24 stycznia 
2018 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych gminnych, 

f) Regulaminu korzystania z infrastruktury turystycznej zlokalizowanej nad jeziorami i rzeką 
Słupią, stanowiącej własność Gminy Dębnica Kaszubska, 

g) zmiany uchwały nr XXVI/207/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 marca 
2017 r. w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju, 



h) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska, a także granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska na okres od dnia 1 września 2019 r., 

i) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego, 

j) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok, 

k) upoważnienia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska do reprezentowania Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska przed Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie. 

3. Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z działalności międzysesyjnej: 

a) Komisja Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisja Kultury i Oświaty, 

c) Komisja Rewizyjna, 

d) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 
a)  
Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:35 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przywitał pracowników urzędu, Radnych Rady Powiatu, przybyłych gości, Sołtysów oraz 
Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność trzech Radnych 
i oznajmił, że obrady są prawomocne.  

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zwrócił się 

z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi, zmiany do porządku obrad?  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że do porządku obrad dodany zostanie podpunkt 
dotyczący podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska do 
reprezentowania Rady Gminy Dębnica Kaszubska przed Naczelnym Sądem Administracyjnym 
w Warszawie.  
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że na ten temat odbyła się już dyskusja. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
wnioski, pytania do porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania 
nad rozszerzonym porządkiem obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. 

 

 



c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi do protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje 
w brzmieniu uprzednio przesłanym. 

Ad. 2 
a)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jako pierwszy zostanie omówiony 

projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania do organu regulującego projektu 
"Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska" 
/stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był 
omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, tylko jedna komisja nie wyraziła 
swojej opinii ze względu na brak kworum. Wszystkie opinie były pozytywne, z jednym głosem 
wstrzymujących w Komisji Infrastruktury i Budżetu. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś 
z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? 
Radny M. Batóg zwrócił się z pytaniem czy projekt uchwały zawiera wspomniane na komisjach 
wspólnych zmiany? 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że projekt przesłany do Państwa Radnych zawierał 
wszystkie zmiany, o których mówiono w opinii Wód Polskich, wszystko jest w porządku. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr V/34/2019 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad 

udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących 
ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 2019 /stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt był omawiany na komisjach 
wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, tylko Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie wyraziła 
swojej opinii ze względu na brak kworum. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr V/35/2019 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały nr III/26/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 
powołania Komisji Statutowej /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na 
komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, poza Komisją Skarg Wniosków i Petycji, ze 



względu na brak kworum. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania do projektu uchwały? 
Radny P. Paczesny zauważył, że z korespondencji na poczcie wynika, iż wniosek o rozwiązanie 
komisji wyszedł od Pana Wiceprzewodniczącego. Radny zwrócił się z pytaniem co takiego się 
stało, że po jednym spotkaniu, gdzie nie było kworum, nie można było ustalić nowego terminu 
spotkania? Nie chce krytykować zachowania Pana Wiceprzewodniczącego, ale zastanawia się czy 
nie przekroczył swoich kompetencji. Składanie takiego wniosku jest niepoważne. Radnemu nie 
podoba się taki styl pracy między Radnymi. Rada Gminy powinna współpracować. Świat się nie 
zawali, jeżeli jedno spotkanie nie dojdzie do skutku. Podejmowanie takich wniosków jest przesadą 
i wprowadza złą atmosferę. Całe szczęście żaden z radnych nie ma możliwości złożenia wniosku 
o odwołanie radnego. Każdemu może coś wypaść, każdy ma pracę zawodową. Należy się cieszyć, 
że kworum jest na sesjach rady gminy. Od tej komisji nie zależą procedury, które zagrażają 
funkcjonowaniu  rady czy gminy, świat się nie walił. To było w stosunku do radnych nie fair, 
wyrażało brak szacunku i wprowadziło brak zaufania do siebie. Radnemu nie podoba się ten 
wniosek. Wyraził zdziwienie, że tak szybko podjęto pozytywną opinię. To rzutuje na współpracę. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski odpowiedział, że nie przekroczył żadnych swoich praw. 
W poniedziałek ustnie wszystko wyjaśnił.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że zwołano wspólne posiedzenie komisji, gdyż 
statut jest ważną rzeczą. Komisja Statutowa, która była powołana do tego celu nie spotkała się. 
Na komisjach wspólnych każdy z radnych będzie miał wiedzę zupełną na temat statutu. Zostały 
sporządzone zaproszenia na poniedziałek, na odpowiadającą porę dla radnych. 
Radny B. Tutak oznajmił, że poniedziałkowe wytłumaczenie przez Pana Ziółkowskiego nie 
zmienia faktu, że czuje się niezręcznie w przypadku mówienia i pisania nieprawdy. Pan 
Wiceprzewodniczący podczas rozmowy telefonicznej zrozumiał, że Radny zapomniał 
o spotkaniu, a w piśmie napisał jednoznaczne stwierdzenie. Uważa, że Państwo sami 
wprowadzają zamęt, komisja nadal trwa, uchwała nie została uchylona. Komisje wspólne zostały 
zwołane. Nie pozwolono, aby komisja się ukonstytuowała. Radny jest zdania, że jeżeli zwoływane 
są pierwsze komisje wspólne, w celu ukonstytuowania, to tak samo Pan Przewodniczący zwołuje 
posiedzenie komisji w tym celu. Podjęcie uchwały w celu jej uchylenia będzie znakiem, że 
pozostali Radni przyzwalają na zachowanie zaprezentowane przez Pana Ziółkowskiego.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że według Radnego nie dopatrzył obowiązku 
zwołania komisji. Gentelmeńską umową było dogadanie się co do terminu i godziny spotkania. 
Ta rozmowa miała miejsce przy wszystkich Radnych. Posiedzenie się nie odbyło, powiadomienia 
nie zostały wysłane, ale to była umowa Komisji Statutowej. Następnym razem, przy powołaniu 
jakiejkolwiek komisji doraźnej, to automatycznie zostanie zwołane posiedzenie komisji na 
poniedziałek, a dogodność terminu będzie sprawą drugorzędną. Zasady były takie, aby wzajemnie 
się szanować. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że nie powiedział kto powinien zwołać komisje, ale to był 
obowiązek Przewodniczącego. W cele ukonstytuowania komisji i przystąpienia do prac. 
Przewodniczący poparł wniosek Pana Wiceprzewodniczącego i od razu została zamieszczona 
uchwała w porządku obrad. Jest to niegrzeczne w stosunku do pozostałych radnych. Zachowują 
się tak, jakby byli oddzielnymi organami. Powinno się ponownie zwołać komisje, dziś nie byłoby 
tej rozmowy.  
Radny B. Tutak oznajmił, że nawet jeżeli Pan Przewodniczący twierdzi, że umowa gentelmeńska 
powinna obowiązywać, to rada działa na podstawie i w granicach prawa. Taka umowa nigdy nie 
powinna mieć miejsca, przeciwko nim stanowczo protestuje. Nie do końca ma pretensje do Pana 
Przewodniczącego, nie On wywołał Jego niezadowolenie, ale nie można używać argumentu, że 
gentelmeńsko się ktoś umawia. Tu nikt się nie umawia, tylko działa na podstawie tego co 
obowiązuje. Nie może być dyskusji o takiej umowie. 



Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że gentelmeńską umową nie jest sms, który poszedł 
z urzędu gminy o zwołaniu Komisji Rewizyjnej, na którą się Pan Radny nie pofatygował 
i stwierdził, że nie dostał tego SMS-a. Sprawdzono, że było to skuteczne dostarczenie.  
Radny B. Tutak oznajmił, że nie widzi, aby jedno z drugim miało coś wspólnego. Zwrócił się 
z pytaniem czy Pan Przewodniczący sugeruje, że kłamie? 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że nic nie sugeruje, jest to indywidualna ocena. 
Stwierdził tylko fakt. 
Radny M. Batóg zaproponował zakończenie dyskusji. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że rada gminy jeszcze nie wypowiedziała się w tym temacie. Nie 
można wypominać nieobecności. Każdy ma jakieś obowiązki. Po to mamy Panów 
Przewodniczących i obsługę radnych, aby uzgadniać terminy tak dogodne, żeby kworum było 
zachowane, aby można było pracować.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań, przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /7 za, 3 przeciw, 
2 wstrzymujące się.  

Uchwała otrzymała nr V/36/2019 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad jakim był 

projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/. Przewodniczący Rady oznajmił, 
że projekt uchwały był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, oprócz 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 
ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr V/37/2019 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXV/295/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24 stycznia 2018 r. 
w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych gminnych  /stanowiący załącznik nr 13 
do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, bez opinii 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy 
ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń 
Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr V/38/2019 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 



f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że kolejnym projektem uchwały jest 

uchwała w sprawie Regulaminu korzystania z infrastruktury turystycznej zlokalizowanej nad 
jeziorami i rzeką Słupią, stanowiącej własność Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik 
nr 16 do protokołu/. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 
komisji i uzyskał opinię pozytywną oprócz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Następnie 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do 
projektu uchwały?  
Radny M. Kołacki zwrócił się z pytaniem czy punkt w uchwale dotyczący otwartego ognia został 
zmieniony? 
Przewodniczący Rady K. Badowski potwierdził zmianę zapisów. Punkt został rozbity na dwa 
odrębne punkty, tak jak to było mówione na komisjach wspólnych. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że ma mieszane uczucia w stosunku do uchwały. Są zakazy, są 
wskazania jak osoby korzystające z infrastruktury powinny się zachowywać, ale z doświadczenia 
wie, że wszyscy nie będą się tak zachowywać i to jest bezsprzeczne. W regulaminie nie widzi 
organu, który by kontrolował ludzi albo egzekwował ten regulamin. Jest to regulamin dla 
regulaminu. Radny zwrócił się z pytaniem kto będzie egzekwował zapisy regulaminu? 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że są to przepisy porządkowe, a przepisy porządkowe egzekwują 
organy do tego powołane np. policja, straż pożarna.  
Radny P. Paczesny rozumie, że w majestacie prawa powinno tak wyglądać, ale powinno się 
zaznaczyć w regulaminie, aby policja zachowała szczególną uwagę na tych terenach. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że w ustępie 14 regulaminu jest podane 
„Korzystający z obiektu jest zobowiązany zgłosić właścicielowi obiektu sytuacji potencjalnie 
niebezpiecznych, w tym widocznych uszkodzeń obiektów budowlanych pod nr telefonu gminy” 
i dodatkowo podane są numery telefonów alarmowych.  
Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że jest to kontrola obywatela przez obywatela. Nie ma zapisów 
o organach. 
Pani Mecenas A. Soja oznajmiła, że nie ma potrzeby wpisywania organów, gdyż one swoje 
obowiązki mają zapisane w ustawie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że rada nie może ustalać pracy dla straży pożarnej czy 
policji. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że być może zapisy nie powinny znaleźć się w regulaminie, ale należy 
zwrócić uwagę policji, aby w czasie sezonu zwrócili szczególną uwagę, aby się tam pojawiali. Na 
ul. Kamiennej leży od kilku dni tablica informacyjna z nazwą ulicy. Radny zwrócił się z pytaniem 
czy zostało zgłoszone to na policję? Uszkodzenie takiego mienia to kilkaset złotych.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zostało to zgłoszone, a znak już nie leży. Dodała, że 
chciałaby uzyskać informacje od Pana Radnego jaki zapis powinien znaleźć się w uchwale, jaka 
jest Jego propozycja? 
Radny P. Paczesny stwierdził, że nad propozycją się nie zastanawiał. Zaproponował odłożenie 
głosowania nad uchwałą. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie chciałaby odkładać tego głosowania. 
Radny R. Knitter oznajmił, że firmy kajakarskie działają na ternie już od kilku lat i w przypadku 
jakiś nieprawidłowości użytkownicy zgłaszają to do nich lub na policję. Policja sama wie, 
że w sezonie trzeba więcej razy kontrolować te miejsca. Firmy także na gorąco reagują, gdy coś 
się dzieje. 
Radny B. Tutak zauważył, że w ostatnim zdaniu regulaminu jest wymieniony Kodeks karny 
i Kodeks wykroczeń. Nie jest pewny czy powinno się precyzować tylko te dwie ustawy, gdyż nie 
tylko one mają zastosowanie, nie tylko te przepisy stosuje się do postępowań karnych. 
Pani Mecenas A. Soja oznajmiła, że w przypadku kradzieży czy zniszczenia mienia będą 
stosowane te ustawy. 



Radny B. Tutak oznajmił, że wszystko rozumie, ale jeżeli ktoś będzie zażywał środki odurzające, 
to zastosowanie będzie miała ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii. Nie wydaje mu się, żeby to 
dobrze wyglądało. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w treści regulaminu jest napisane, że zastosowanie 
mają przepisy szczegółowe, a w nawiasie jako katalog przykładowy wymienione są kodeksy. Jeżeli 
ktoś przeczyta regulamin, to będzie wiedział o co chodzi. Pani Wójt zwróciła się z pytaniem do 
Pani Mecenas czy zapis ten może pozostać, czy należy go zmienić lub dodać wyrażenie „m. in.”? 
Radny B. Tutak oznajmił, że według Niego obecne zapisy nieprofesjonalnie wyglądają. 
Pani Mecenas A. Soja oznajmiła, że można zmienić ten zapis, lub całkiem go usunąć. 
W przypadku takiej decyzji należy ją przegłosować. 
Przewodniczący Rady K. Badowski postawił wniosek formalny o dodanie wyrażenie „m.in.”, 
następnie przeszedł do głosowania nad poprawką do uchwały. 

W wyniki głosowania poprawka do uchwały została przyjęta i uzyskała następującą 
liczbę głosów /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /11 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Uchwała otrzymała nr V/39/2019 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/207/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
29 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju /stanowiący załącznik nr 19 do protokołu/ był omawiany na komisjach 
wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, bez Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Następnie zwrócił 
się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku 
z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr V/40/2019 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

h)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska, 
a także granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Dębnica 
Kaszubska na okres od dnia 1 września 2019 r. /stanowiący załącznik nr 22 do protokołu/ był 
omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną od dwóch komisji, Komisja 
Rewizyjna zaopiniowała negatywnie, a Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie miała kworum. 
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu 
uchwały?  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem dlaczego Komisja Rewizyjna jest przeciw uchwale? 
Jakie są zastrzeżenia komisji do uchwały? 



Radny B. Tutak poinformował, że w kampanii wyborczej było podnoszone przyłączenie Troszek 
do obwodu szkolonego w Dębnicy Kaszubskiej. Troszki pozostały w obwodzie Gogolewa, nie 
zmieniono tego, stąd taka opinia. 
Radny M. Olech zauważył, że nie cała komisja projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do 
projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /9 za, 3 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  

Uchwała otrzymała nr V/41/2019 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

i)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego /stanowiący załącznik nr 25 do protokołu/ był 
omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, a Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji nie miała kworum. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł 
do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  

Uchwała otrzymała nr V/42/2019 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem  czy przekazana dotacja będzie podlegała rozliczeniu, czy 
będzie przedłożona taka informacja? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że rozliczenie zostanie przedłożone. Gdy dotacja nie 
zostanie rozliczona i wykorzystana w pełni podlega zwrotowi. 

j)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok /stanowiący załącznik nr 28 do protokołu/ 
był omawiany na komisjach wspólnych.  
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że do projektu uchwały proponuje dodać kwotę 450 zł. 
Są to środki, które w międzyczasie wpłynęły z przeznaczeniem na pogorzelców. Należy to dodać, 
aby móc przekazać pełną i aktualną kwotę do Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną, 
a Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie zaopiniowała projektu, ze względu na brak kworum. 
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu 
uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /11 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Uchwała otrzymała nr V/42/2019 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 



k)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska do reprezentowania Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska przed Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie /stanowiący załącznik nr 31 
do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną spośród 
wszystkich 3 komisji, które miały kworum. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?  
Radny Rady powiatu G. Grabowski zwrócił się z pytaniem czego dotyczy sprawa w sądzie?  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że skarga dotyczyła uchwały opieki nad 
zwierzętami. Wszystkie gminy zostały pozwane, dlatego, że uchwała nie została opublikowana 
jako akt prawa miejscowego. 
Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem jakie argumenty będą podnoszone w sądzie? 
Pai Zastępca Wójt A. Żukowska poinformowała, że podnoszony będzie argument publikacji. 
Urząd stoi na stanowisku, że uchwała nie powinna być publikowana, gdyż nie stanowi aktu prawa 
miejscowego. Urząd nie zgadza się ze stwierdzeniem, że uchwała w sprawie opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami podlega publikacji. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /11 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Uchwała otrzymała nr V/42/2019 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Skarbnik M. Malinowski zauważył, że być może się zdekoncentrował, ale nie wie czy uchwała 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego była głosowana. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że uchwała została przegłosowana. Pytanie zadane 
przez Radnego Olecha było już po głosowaniu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu 

porządku obrad i oznajmił, że Plan obciążania i zbywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 34 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy 
ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem pytań przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania Plan obciążenia i zbywania został przyjęta w stosunku /12 za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wyczerpano materiały do podjęcia 
i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności 

Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 35 do 
protokołu/ przytoczyła Pani Wójt Iwona Warkocka.  

 



Ad. 5 
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 36 do protokołu/ przedstawił 

Pan Sekretarz Radosław Krawczyk. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdań? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy.  
a)  
Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, że 

ostatnia komisja była wyjazdowa, miała na celu sprawdzenie dróg powiatowych. Poprzedzone 
zostało to pismem od Starosty Powiatu Słupskiego, który prosił o podanie dróg, które najpilniej 
trzeba wyremontować. Pani Joanna Boroń udzieliła wszelkich informacji dotyczących stanu dróg, 
a także o wnioskach, które napływają do urzędu gminy. Najpilniejsze drogi to Dębnica Kaszubska 
– Skarszów Dolny, Borzęcinko – Brzeziniec. Komisja udała się z Panem Karolem Żukowskiemu 
po drogach:  
- Droga Dębnica Kaszubska – Skarszów Dolny, 
- Od miejscowości Borzęcinko do miejscowości Brzeziniec, 
- Miejscowość Podwilczyn do granic Powiatu, 
- Motarzyno w kierunku miejscowości Gałąźnia Wielka do granic powiatu, 
- Od miejscowości Niepoględzie do Gałęzowa, 
- Od drogi wojewódzkiej nr 210 do miejscowości Jamrzyno, 
- Od miejscowości Łabiszewo do Boguszyc - granice powiatu, 
- Od drogi 210 (skrzyżowanie) do miejscowości Krzynia, 
- Droga Powiatowa w Dębnicy Kaszubskiej ul. Leśna, 
- Od miejscowości Mielno do granic Powiatu w kierunku Suchorza, 
- Od miejscowości Gogolewko do Maleńca. 
Przejazd odbył się po drogach gruntowych, następnie po drogach brukowcowych. Liczne 
i powyżej wymienione ubytki, uszkodzenia i pęknięcia w drogach stwarzają zagrożenie 
bezpieczeństwa dla użytkowników tych dróg oraz mogą powodować uszkodzenia pojazdów. 
Komisja Infrastruktury i Budżetu wnioskuje o najpilniejsze oraz możliwe szybkie uzupełnienie 
ubytków w drogach z Dębnicy Kaszubskiej do Skarszowa Dolnego oraz remont drogi od 
Łabiszewa do miejscowości Boguszyce, Borzęcinko – Brzeziniec. W drogach, które są wykonane 
systemem masy bitumicznej uzupełnienie ubytków i spękań w nawierzchni należy wykonać 
możliwie szybko. Mając to na uwadze komisja zwróciła się o przeprowadzenie remontu dróg na 
odcinkach, które wymieniono. Na terenie gminy jest 88 km dróg powiatowych. Powiat na pewno 
nie będzie w stanie wykonać wszystkiego. Zostanie sporządzone pismo przez mieszkańców ul. 
Leśnej. Mieszkańcy ci mają problem z wodą opadową, która nie spływa na pobocze. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy protokół został już wysłany i posłuży powiatowi do 
oceny koniecznych napraw? Chciałby zobligować komisję do monitorowania tematu, czy wrzucą 
to w pakiet napraw bieżących.  
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski odpowiedział, że na początku sprawozdania wspomniał, 
że pismo sporządził starosta, a wykaz dróg zostanie przesłany jako odpowiedź. 
Radny M. Olech zauważył, że nasza odpowiedź może zostać gdzieś tam wrzucona, a chciałby 
wiedzieć co stało się z tym wnioskiem. Czy chociaż jedna droga została wrzucona do realizacji. 
Oni dobrze wiedzą gdzie są nowe drogi, a gdzie trzeba je wyremontować czy utwardzić. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że są nowe władze w powiecie słupskim, jest inne podejście do 
pewnych spraw. Pan Starosta był w urzędzie na spotkaniu, prosił o przekazanie informacji 
o drogach do remontu, gdyż chciałby aby realizacja remontu dróg wyglądała inaczej, aby 
kompleksowo zająć się tematem. Można pozyskiwać środki z funduszu dróg lokalnych – dróg 



powiatowych i dróg gminnych. Aby zadecydować jakie drogi są najważniejsze należy wspólnie 
usiąść i zdecydować co dla kogo jest priorytetem. W starostwie muszą także wiedzieć jaki zakres 
prac należy wykonać na danej drodze. W zależności od zakresu prac będą potrzebne decyzje, 
projekty itp. Wszystko co zostanie przedstawione zostanie jeszcze przedyskutowane. Z naszej 
strony jest to wskazówka. Jest możliwość wyciągnięcia środków na remonty dróg. Starosta nie 
będzie wiedział jaka droga jest największą bolączką dla mieszkańców, mimo znajomości swoich 
dróg. Na pewno spotkanie zostanie zorganizowane, m.in. w kwestiach finansowych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o dodanie słowa w imieniu starostwa. 
Radny Rady Powiatu G. Grabowski oznajmił, że wypowie się w imieniu radnych powiatowych. 
Tak jak mówiła Pani Wójt chodzi o to, aby nauczyć się ze sobą rozmawiać. Temat związany 
z drogą na Skarszów Dolny był już omawiany z Panią Wójt, aby zmodernizować ją małym 
kosztem. Chodzi o to, aby w wieloletnim planie inwestycyjnym ująć drogi do remontu i znaleźć 
na nie fundusze. Wszystkim zależy na tym aby po drogach powiatowych jeździło się bezpieczniej. 
Rozmowa także odbyła się w związku z planowanymi działaniami modernizacji ul. Kościelnej. 
Plany są takie, aby w tym roku sporządzić projekt. Reprezentanci gminy Dębnica Kaszubska są 
silni w powiecie, dlatego są nadzieje, że uda się zrobić wiele. 
Radny M. Olech oznajmił, że cały czas były rozmowy na temat rankingu potrzeb.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że takowy ranking został sporządzony. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy pismo zostało już wysłane? 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski oznajmił, że jeszcze pismo nie zostało wysłane. 
Radny P. Paczesny zauważył, że ul. Kościelna jest wyższym priorytetem w przypadku wypadku, 
remontu itp. gdy droga główna może być zamknięta. Ta ulica powinna być numerem jeden. 
Dodał, że miejscowość Jamrzyno ma świetne połączenie drogą leśną do drogi wojewódzkiej 210. 
Droga w Podwilczynie i do granic powiatu jest w opłakanym stanie. Również droga do Krzyni 
jest w opłakanym stanie, nie wytrzymuje trudów ciężkiego transportu.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że ul. Kościelnej nie jest się w stanie zrobić przed remontem 
drogi 210. Aby ją wykonać w pełni, należy wykonać kilka poszerzeń gruntu. Droga 210 będzie 
skończona z końcem sierpnia. Droga do Jamrzyna ma bruk i nie najlepszym pomysłem będzie 
wylać na nią asfalt. Pilnym tematem jest droga do Ochodzy. Ta droga została załatana asfaltem, 
który uległ wybiciu i powstały wtórne dziury. Droga na Krzynię jest ważnym tematem, odbywa 
się ruch turystyczny, jeżdżą autobusy PKS, więc nawet w trosce o tabor powinno się ją wykonać. 
Pozostałe drogi są również ważne. Największym priorytetem jest droga do Skarszowa i do 
Brzezińca. Nie będzie zgody na łatanie dróg. Droga na Skarszów Dolny łatana jest rok rocznie, 
średnio 100 tys. zł wydawane jest na ten cel, dlatego lepiej jest to zrobić raz a porządnie np. 
z płyt. Gmina nie będzie współfinansowała drogi szutrowej. Taka sama sytuacja jest na drodze do 
Brzezińca. Albo będzie wylany asfalt albo zostaną położone płyty JOMB. Te dwie drogi są 
najpilniejsze. Wskazana została droga w Podwilczynie, ale droga do miejscowości wymaga 
ponownego przejrzenia. Droga już się sypie, dlatego wymaga przeglądu. Tanim kosztem można ją 
naprawić gdyż na pewnych odcinkach gwarancja jeszcze trwa. Co do ul. Kościelnej są plany aby 
zrobić projekt na drogę, gdyż może dostać dużo punktów w ocenie strategicznej. Droga łączy się 
z drogą wyższej kategorii i jest to kontynuacja poprzedniej inwestycji na Osiedlu Północ. Droga 
powinna zostać wykonana wraz z ul. Skarszewską. Plany są aby przejąć nieruchomość od Lasów 
Państwowych na potrzeby organizacji parku, ścieżki rowerowej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

b)  
Wiceprzewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny M. Kołacki poinformował, że 

komisja spotkała się na komisjach wspólnych. Na posiedzeniu tym opiniowano materiały na sesję 
rady. Dodatkowo komisja uczestniczyła w spotkaniu z sołtysami, które odbyło się w poniedziałek 
25 lutego 2019 r. w Urzędzie Gminy. 



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jakieś pytania do komisji? 
W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnej komisji. 

c)   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się 

trzykrotnie. 13 lutego w gronie własnym, w pełnym składzie. Na posiedzeniu rozpoczęto 
kontrolę z zakresu przeprowadzania przetargów, w tym zleconych usług odśnieżania. Następne 
spotkanie odbyło się 20 lutego, w którym uczestniczyło trzech członków. Posiedzenie było 
zwołane w celu kontynuacji kontroli. Następne spotkanie odbyło się 25 lutego na posiedzeniu 
komisji wspólnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnej komisji. 

d)   
Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radna B. Sowińska poinformowała, 

że komisja spotkała się na posiedzeniu w dniu 21 lutego, na którym omawiała pisma, jakie 
wpłynęły do rady. Pierwsze z nich dotyczyło udzielenia informacji dotyczących cyfryzacji 
składania zamówień publicznych. Ponieważ cel składania odpowiedzi był niejasny poproszono 
o dodatkowe wyjaśnienia pracownika urzędu, który jest odpowiedzialny za przetargi i zamówienia 
publiczne – Panią Joannę Długoszewską. Z uzyskanych informacji wynika, że urząd jest 
zobowiązany do udzielenia odpowiedzi na tego typu petycje i że odpowiedź taka została 
udzielona, jednak nie w całkowitym zakresie, o który prosił wnioskodawca, a to dlatego, że 
cyfryzacja obiegu dokumentów dopiero jest wdrażana w naszej gminie. Następnie omówiono 
pismo Starosty Powiatu Słupskiego w sprawie tworzenia kompleksowego planu rozwoju Powiatu 
Słupskiego z prośbą o przekazanie informacji dotyczących koniecznych inwestycji drogowych 
niezbędnych z punktu widzenia naszej gminy. Szczegółowych informacji udzielił pracownik 
zajmujący się drogami na terenie gminy – Pani Joanna Boroń.  
Najpilniejsza jest poprawa stanu dróg: 
- Borzęcinko – Brzeziniec, 
- ul. Kościelna – ul. Skarszewska – Skarszów Górny, 
- droga brukowcowa od drogi wojewódzkiej do Ochodzy, 
- droga asfaltowa od drogi wojewódzkiej do Krzyni. 
Omówiono te odcinki dróg, które są konieczne do naprawy w pierwszej kolejności, jednak na 
uwagę zasługuje skandaliczny stan ul. Kościelnej od stacji paliw do ul. Skarszewskiej  dalej za 
Osiedle Leśników do Skarszowa Dolnego. Należy zwrócić uwagę, że ul. Kościelna jest drogą 
zapasową, której używają pojazdy w sytuacji kiedy nie można przejechać drogą główną, np. w 
sytuacji kolizji drogowej. Bardzo wąski mostek na Cieku Warblewskim oraz skandaliczny stan 
nawierzchni tej ulicy jest dużym utrudnieniem w sytuacji kiedy wszystkie pojazdy jadące na trasie 
Bytów – Słupsk poruszają się tą drogą. Komisja postuluje, aby modernizacja tej nawierzchni stała 
się priorytetem w naszych inwestycjach drogowych w latach 2019-2023. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Ad. 7. 
Radny P. Paczesny zauważył, że komisja spotkała się i było kworum, a Pan Przewodniczący 

zaznacza, że na komisjach wspólnych nie było kworum. Lepiej brzmi, że nie było danej opinii. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Radny nie musi spodziewać się uszczypliwości 
z Jego strony, po czym otworzył dyskusję. 
Radny R. Cech odniósł się do informacji ze sprawozdania dotyczącej sali gimnastycznej 
w Gogolewie i zwrócił z pytaniem czy urząd będzie starał się pozyskać środki na budowę sali? 
Tak, aby wszystkie dzieci miały równą szansę? 



Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jest dyrekcja szkoły, która także powinna nad czymś myśleć. 
Poprzednia propozycja nie spotkała się z akceptacją. Koszt budowy sali wynosi 4,7 mln zł, przy 
wnioskowanym dofinansowaniu 50%. Nie zostanie podjęta decyzja o finansowaniu z budżetu 
gminy. 
Radny M. Olech rozumie, że jak tylko będą znane przyczyny odrzucenia wniosku, to urząd będzie 
się odwoływać? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że będą kolejne konkursy. Gmina na pewno będzie się 
starała o budowę sali w Gogolewie. Ze wszystkich złożonych wniosków przeszło około 50 na 
około 800 złożonych wniosków. Na BIP-ie nie widać rankingu wniosków. Wszystkie odrzucone 
wnioski nie mają uzasadnienia, po prostu nie są zamieszczone na liście z dofinansowaniem. Urząd 
chce wystąpić o kartę oceny wniosku, aby wiedzieć, gdzie został popełniony błąd. Do końca 
marca jest ponowna aplikacja do konkursu.  
Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem o dźwięk na transmisji obrad. Czy będzie to poprawione? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że dźwięk zostanie poprawiony. Na początku było ciężko. 
Wyraziła nadzieję, że dzisiejsza sesja będzie wyraźniejsza.  
Radny B. Tutak zauważył, że są mikrofony zbiorcze, które łapią każdy dźwięk.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiała, że w urzędzie są bezprzewodowe mikrofony. Można zacząć je 
wykorzystywać, poprzednia rada nie była ich zwolennikiem. 
Radny B. Tutak zaproponował aby komisje wspólne także były transmitowane, gdyż cała dyskusja 
odbywa się na nich. Na sesji nie ma dużej dyskusji na temat projektów uchwał. Mieszkańcy chyba 
bardziej są zainteresowani dyskusją.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że obowiązkiem jest transmisja obrad sesji. 
Radny B. Tutak rozumie, że obowiązek jest obowiązkiem, ale można wyjść naprzód. Rada Miasta 
Białegostoku transmitowała swoje sesje od dawna.  
Radny P. Paczesny zauważył, że nie należy utrącać tematu od razu. Niech każdy z radnych się 
wypowie. Na sesji jest głosowanie, na komisjach są dyskusje. Wymieniane są poglądy, czasami są 
sprzeczki. Po sesji podsumowanie jest takie, że bez dyskusji „klepie” się pewne tematy. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że nie odrzucił tematu, poinformował tylko, że 
obowiązek transmisji sesji jest spełniany. W poniedziałek jest posiedzenie wspólne wszystkich 
komisji, na którym można przedyskutować propozycję. Jest kilka dni na przemyślenie sprawy. 
Radny P. Paczesny oświadczył, że nie widzi przeszkód w transmisji komisji wspólnych, jest za tym 
pomysłem. Dodał, że na poczcie przesłane było pismo, aby spotkania radnych dostosować do 
grafików radcy prawnego i komisji AA. Radny musi powiedzieć, że przychodząc na posiedzenie 
komisji w biurze rady była Pani z komisji AA. Posiedział z Nią, a pod drzwiami zrobiła się 
kolejka. Każdy myślał, że On także korzysta z usług poradnictwa. Radny wyjaśnił, że chodzi o to, 
że na początku poprzedniej kadencji Pani Wójt chciała pomieszczenia dla pracowników, aby 
polepszyć warunki pracy. Udostępniono dwa duże pokoje. Rada pozostała przy małym pokoiku 
i na dodatek ma się wstrzeliwać w harmonogramy innych. Do osób zajmujących pomieszczenie 
nie ma pretensji, ale Pani Wójt musi pomyśleć o pomieszczeniu dla Radnych dostępnych 7 dni 
w tygodniu. Obecne pomieszczenie jest małe. Wyrażono zgodę na oddanie dużych, 
komfortowych pomieszczeń, to jeszcze z komisjami należy się wstrzeliwać w grafik. Teraz to już 
całkiem kworum będzie ciężko zebrać. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że odbyły się rozmowy z Panią Wójt. On dyżur 
pełni przez godzinę co tydzień między 16:00 a 17:00 w poniedziałki. Radni mają możliwość 
korzystania z sali konferencyjnej. Punkt spotkań komisji AA, radca prawny swoje posiedzenia 
mają ustalone cyklicznie, o konkretnych godzinach. Duża sala jest dostępna, nie ma problemu aby 
się spotkać w tym miejscu. Mniejsze pomieszczenie dla komisji AA jest bardziej komfortowe. 
Przewodniczący Rady wrócił się z pytaniem czy komukolwiek przeszkadza, że czasami będzie się 
wykorzystywało salę konferencyjną zamiast biura rady? Jest zdania, że chyba nie będzie z tym 
problemu. Pani Wójt pytała się czy pomieszczenie można wykorzystać, takiej zgody udzielono. 
Nie jest zwolennikiem, aby pomieszczenie stało puste. 



Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z pytaniem jak Radny wyobraża sobie udostępnienie pokoju 
przez siedem dni w tygodniu? Jeżeli chodzi o udostępnienie dokumentów, to zostało wydane 
zarządzenie. Gdyby tylko była taka możliwość, że w urzędzie jest puste pomieszczenie, które 
będzie do dyspozycji rady, to by się je przekazało. Realizowane są dodatkowe zadnia, jest 
darmowa pomoc prawna, która służy mieszańcom. Jeżeli będzie taka potrzeba, to Pani Emilia na 
pewno znajdzie miejsce, gdzie można się spotkać. Sala konferencyjna wydaje się być 
odpowiednim miejscem. Urząd nie jest rozbudowywany. Jeżeli Państwo Radni chcą mieć miejsce 
na spotkania w innym budynku, to się go poszuka. Pracownicy pracują w niekomfortowych 
warunkach. Pokoje są ciasne, a często siedzą we dwoje. Wszystkie pomieszczenia są 
wykorzystane. Jeżeli ma być wolne pomieszczenie, będzie się go szukało, ale poza urzędem, ze 
względu na okresowe i nieczęste spotkania radnych.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że pozostawi propozycję pomieszczenia poza urzędem bez 
komentarza.  
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że mowa była o dostępie do pomieszczenia przez siedem dni 
w tygodniu. 
Radny P. Paczesny zauważył, że poprzednio pomieszczenia były dostępne siedem dni w tygodniu. 
Zrobiono gest. Pani Wójt chciała poprawić komfort pracy urzędników, ale jeżeli nie ma żadnych 
pomieszczeń, to co zrobi się w sytuacji zajętości wszystkich pokoi? W pomieszczeniu są 
dokumenty. Radny nie wie czy szafa jest zamknięta na klucz. Mimo tego że są to publiczne 
dokumenty, mogą zginąć. Pomieszczenie powinno być do dyspozycji rady gminy. Jeżeli innym 
będzie odpowiadać  taki system funkcjonowania, to On nic sam z tym nie zrobi.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jest Pani Emilia, która wie jakie są zajęcia pokoju 
rady. Są inne gabinety, w których można się spotkać. Po tej sytuacji, gdzie Państwo jako komisja 
musieli mieć wyznaczone miejsce, to od teraz zawiadomienie może zawierać informację, 
w którym gabinecie będzie odbywać się spotkanie komisji. 
Radny M. Olech poinformował, że komisje wspólne i sesje są w środy. Komisja Rewizyjna 
spotyka się w środę. Część komisji również spotyka się w środy. Radni są rzucani po różnych 
salach, gdzie nie mają dostępu do akt, co jest dyskomfortem, nie ma telefonu, nie można poprosić 
pracownika o wyjaśnienie różnych kwestii. Radny poprosił aby pozostali nie zwoływali komisji 
w środy, gdyż komisja nie ma dostępu do swoich akt. Czasami komisja korzysta z laptopa 
i telefonu, a na sali tego nie ma.  
Sekretarz R. Krawczyk podziękował powiatowi za funkcjonowanie bezpłatnej pomocy prawnej. 
Obostrzeniem programu był dostęp dla osób niepełnosprawnych do pomieszczenia. To biuro 
jest jedynym sensownym pomieszczeniem, znajduje się na parterze. Nie ma mowy aby ono 
funkcjonowało gdzieś na piętrze. Kolejną kwestią jest skala problemu. Pomoc prawna jest 3 razy 
w tygodniu przez 4 godziny. Jest to 12 godzin kolizji. Punkt konsultacyjny AA to koło 3-4 
godziny. Są to punkty dla społeczeństwa. Jak widać w ciągu tygodnia jest dużo przestrzeni aby 
rada spokojnie mogła się spotykać.  
Przewodniczący Rady K. Badowski przyznał, że dziś pierwszy raz usłyszał, że jest jakiś problem. 
Jego zdanie jest znane, ale jeżeli jest problem z dokumentami, to można z Panią Emilią 
porozmawiać i przekierować wszystko. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski oświadczył, że jeżeli dojdzie do kolizji komisji, to On 
ustąpi miejsca Komisji Rewizyjnej.  
Radny R. Cech oznajmił, że jeżeli każda komisja miałaby mieć swoje pomieszczenie, to potrzeba 
4 pokoi, przy zwołaniu komisji na jeden dzień. 
Radny M. Olech przyznał, że pierwszy raz był obecny na spotkaniu z sołtysami i radnymi. Było 
to wspaniałe wydarzenie. Ci ludzie żyją sołectwami, swoimi sprawami. Jest to nie do 
opowiedzenia. Częściej będzie obecny na takich spotkaniach. Ludzie się angażują, tyle pracy 
wkładają na rzecz sołectw. 
Radny M. Batóg dołączył się do słów poprzednika. Podziękował sołtysom za wkład i serce 
włożone w pracę przez 4 lata. Uważa, że należy dalej pociągnąć realizowane tematy. 



Przewodniczący Rady K. Badowski dołączył się do słów poprzedników. Sołectwa mają swoje 
środki, wiedzą gdzie lokować fundusze. Ukłony należą się Pani Wójt. Organizacja takiego 
spotkania rad sołeckich i sołtysów, to sukces. Nikt nie spodziewał się takiej frekwencji. Świadczy 
to o tym, że ludziom na tym zależy. Następnym razem trzeba pomyśleć o innym pomieszczeniu.  
Pani Dyrektor M. Janusz zaproponowała lokal w szkole. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że na tydzień przed spotkaniem chętnych uczestników było 40. 
Później osoby się zgłaszały, pracownicy pytali co robić, nikomu nie odmówiono. W przyszłym 
roku spotkanie na pewno będzie w innej lokalizacji.  
Radny P. Paczesny poinformował, że przeglądając projekt remontu ulicy ks. Antoniego Kani na 
skrzyżowaniu z ul. Leśną podobno powstaje klomb? Rady zwrócił się z pytaniem czy to prawda? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że zostało to przeprojektowanie. Dodała, że chciałaby 
wspomnieć o inicjatywnie. Podjętej przez Urząd Gminy. Często słychać było o tym, że w Dębnicy 
jest smog. Dało to do myślenia i stąd podjęte kroki, z którymi zaznajomiła Pani Agnieszka. 
Pani Zastępca Wójta A. Żukowska oznajmiała, że od 14 lutego na urzędzie gminy na okres 
testowy zamontowano czujnik powietrza, jako sensor smogu. Do tej pory nie było żadnych 
przekroczeń, które świadczyłyby o ryzyku smogu. Badana jest m. in. temperatura i wilgotność 
powietrza. Mimo, że jest to okres grzewczy nie było przekroczeń. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jak to się ma w stosunku do Polski? 
Czy mamy dane o przemieszczaniu się mas powietrza, a co za tym idzie smogu? 
Pani dyrektor M. Janusz poinformowała, że teren Słupska jest bardzo dobrym obszarem. Słupsk 
ma tak samo czyste powietrze jak Rabka. Mieszkamy na terenie o doskonałych warunkach pod 
względem powietrza. Nie występuje zagrożenie smogiem. 
Pani Zastępca Wójta A. Żukowska oznajmiła, że na chwilę obecną nie można udostępniać 
danych, gdyż jest to okres testowy. Na terenie miasta Słupska i Siemianic nie ma zagrożenia 
smogu. Ilość jest uzależniona od temperatury i wilgotności, a nawet godziny. Jesteśmy położeni 
w niecce. Wszystko ze sobą koreluje. Odczyt jest co 20 minut, mamy dostęp do danych przez 24 
godziny. Wartości minimalnie są wyższe w godzinach 18:00-22:00, ale jest to okres, gdzie wszyscy 
grzeją w piecach. Nie ma przekroczeń, niema zagrożenia smogu. 
Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem czy gmina korzysta z lexa? Na ostatnich komisjach 
wspólnych analizował sprawy i przyszła mu na myśl propozycja, czy radny mógłby korzystać 
z lexa? Nie zawsze na komisji można się zapoznać z tematem. Radny zwrócił się z pytaniem czy 
byłaby możliwość zapoznania się z tematem zdalnie?  
Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że urząd ma podpisaną umowę z firmą Wolters Kluwer do 
pozycji prawnych włącznie z komentarzami. Licencje są ograniczone, zostanie to sprawdzone, czy 
wszystkie są wykorzystane. Myśli, że nie będzie problemu żeby na notebooku przeznaczonym dla 
radnych udostępnić lexa. Na pewno nie zostanie on udostępniony na prywatnym sprzęcie. Tylko 
w obrębie urzędu można to wykorzystywać. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że z czystością powietrza i informacjami o nim należy uważać, aby 
nie ominęły nas żadne dotacje na wymianę pieców. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że są to programy ogólnopolskie, dlatego nie 
będzie to miało wpływu. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że czujniki są dość kosztowne, ale nie będzie mówić o kwotach. 
Na konwencie wójtów zostanie ten temat poruszony. Jest pomysł, aby wystąpić w partnerstwie 
o stworzenie projektu dla gminy, aby sensory czujników powietrza były na terenie całego 
powiatu. Gdyby było dofinansowanie z WFOŚ urząd chętnie by z tego skorzystał. Również jest 
to informacja dla szkół, aby dzieci mogły się uczyć jak odczytywać dane. Dane z czujników będą 
udostępnione online. Na chwilę obecną jest to test i sprawdzenie czy jest alarm i zagrożenie. Na 
konwencie będzie o tym mowa. 
Pani Zastępca Wójta A. Żukowska dodała, że w ramach „zarażenia” montowaniem czujników 
w innych gminach, na spotkaniu doradczym z przedstawicielem wojewódzkiego funduszu 



ustalono, iż jest możliwość merytorycznego wsparcia z ich strony. Szkolenia o smogu, o spalaniu 
śmieciu itp. Warto pokusić się o ten projekt. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski oznajmił, że zostaną zebrane pieniądze dla 
pogorzelców. Z góry podziękował za każde wsparcie. Zebrane pieniążki zostaną przekazane do 
hurtowni. Firma wykonująca naprawy będzie pobierać materiały niezbędne do remontu domu.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że zbiórka odbędzie się po zakończeniu sesji, 
po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 
W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 8 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:18 zamknął obrady sesji Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 
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